
Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri

Til: Fødevareministeren

Dato: 21. februar 2013

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 148
Om kvælstofkvoten og indberetning af plantedække m.v.
Af fødevareministeren (Mette Gjerskov)

Spørgsmål 10
I lovforslaget foreslås det at ophæve ministeren bemyndigelse til at fastsætte
regler om at forhøje kvælstof-kvoten i forbindelse med ekstremt vejrlig, fordi
det vurderes, at bestemmelsen ikke er i overenstemmelse med EU's Nitratdi-
rektiv. Det er klart, at Danmark skal overholde de direktiver, der kommer fra
EU. Men de meget detaljerede danske regler betyder, at EU-kommissionen
kan overvåge de danske regler på et uhensigtsmæssigt detailniveau, og at vi
derfor får et meget mere restriktivt regelsæt end de andre EU-lande. Nitratdi-
rektivet er et minimumsdirektiv og der gives forholdsvis frie rammer for, hvor-
dan det enkelte land vil leve op til sine forpligtelser. I stedet for at gå ind og
skærpe den alt for detaljerede regulering, som vi har i Danmark, og som føde-
vareministeren i øvrigt selv har kaldt ”… gammeldags og langtfra optimal…”
(artiklen ”Danske særregler udløser milliardtab”, Jyllandsposten den 15. janu-
ar 2013), mener ministeren så ikke, at det ville være mere hensigtsmæssigt at
tage hele regelsættet op til revision i forlængelse af de anbefalinger, som re-
geringens egen Natur- og Landbrugskommissionen kommer med?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lene Espersen (KF), Erling Bonnesen
(V), René Christensen (DF) og Mette Bock (LA).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgerne på Lene.Espersen@ft.dk, Er-
ling.Bonnesen@ft.dk, Rene.Christensen@ft.dk, Mette.Bock@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
formand
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